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Protokollet har signerats digitalt: för underskrifter se protokollets sista sida. 
 
 
 
Kommentar: Ärende 12, Näringslivsstrategi 2022-2026 för Huddinge kommun hanteras som ärende tre på 
dagordningen men står kvar som nummer 12 i protokollet. 
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 Kommunstyrelsens sammanträde den 15 juni 2022 

Övriga närvarande 
Camilla Broo, Kommundirektör 
Petra Asplund Eriksson, ekonomidirektör 
Helené Hill, Samhällsbyggnadsdirektör 
Pia Forsberg, Näringslivschef, 
Karolina Krön, Näringslivsstrateg 
Fredrik Zethraeus, Kommunsekreterare 
Sokrates Hayati, Politisk sekreterare (M) 
Diana Molinsky, Politisk sekreterare (M) 
Sofie Strömvall, Politisk sekreterare (KD) 
Tina Varga Flodin, Politisk sekreterare (HP) 
Pelda Qasa, Politisk sekreterare (S) 
Aleese Rydlund, Politisk sekreterare (MP) 
Albin Ottosson, Politisk sekreterare (S) 
 



 

KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  4 (41) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 

 

 

BEVIS  
om justering av Kommunstyrelsen protokoll 
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla 

 

Kommunstyrelsen har sammanträtt den 15 juni 2022 

Protokollet har justerats den  20 juni 2022 

Anslaget sattes upp den 21 juni 2022 

Anslaget tas ner den 14 juli 2022 

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den  13 juli 2022 

Den som vill läsa protokollet kan kontakta ksf.registrator@huddinge.se 

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats  www.huddinge.se 

Underskrift 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 15 juni 2022 § 1   
    
    

 
 
 

Godkännande av föredragningslistan  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Föredragningslistan godkänns enligt utskickat förslag med följande ändring: 

Nytt ärende Detaljplan för del av Solgård 1:1 m.fl. med anledning av Tvärförbindelse 
Södertörn inom kommundelarna Flemingsberg, Sjödalen och Fullersta - beslut om 
antagande blir nummer 25 på föredragningslistan. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 15 juni 2022 § 2   
    
    
 

 
 

Anmälan av jäv  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterat till protokollet att ingen anmäler jäv.  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 15 juni 2022 § 3   
    
Diarienummer KS-2022/1110.111    
 

 
 

Prövning av om den verksamhet som kommunens hel- och 
delägda bolag bedrivit under föregående kalenderår varit 
förenlig med det fastställda kommunala ändamålet och 
utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna  
 
Kommunstyrelsens beslut 
De verksamheter som Huge Bostäder AB, Huddinge Samhällsfastigheter AB, 
Stockholmsregionens Försäkring AB, SRV återvinning AB, Södertörns Energi AB, 
Stockholm Vatten AB, Adda AB och Inera AB bedrivit under kalenderåret 2021 
bedöms ha varit förenliga med det fastställda kommunala ändamålet för respektive 
bolag och utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna. 

 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen ska enligt 6 kap. 9 § kommunallagen (nedan ”KL”) i årliga beslut 
för varje sådant aktiebolag som avses i 10 kap. 2 § KL pröva om den verksamhet som 
bolaget har bedrivit under föregående kalenderår har varit förenlig med det fastställda 
kommunala ändamålet och utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna. 
Kommunstyrelsens förvaltning har med anledning av bestämmelsen i 6 kap.9 § KL 
översiktligt gått igenom de verksamheter som bedrivits i kommunens hel- och 
delägda aktiebolag. Genomgången har framförallt gjorts mot bakgrund av vad som 
anges i årsredovisning och bolagsordning för respektive bolag. Det gäller följande 
aktiebolag: Huge Bostäder AB, Huddinge Samhällsfastigheter AB, 
Stockholmsregionens Försäkring AB, SRV återvinning AB, Södertörns Energi AB, 
Stockholm Vatten AB, Adda AB och Inera AB. 
Samtliga berörda bolags verksamheter bedöms ha varit förenliga med det fastställda 
kommunala ändamålet och utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna. 
 
Propositioner 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 
förslag till beslut och finner att så är fallet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Huge Bostäder AB 
Huddinge Samhällsfastigheter AB 
Stockholmsregionens Försäkring AB 
SRV återvinning AB 
Södertörns Energi AB 
Stockholm Vatten AB 
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Adda AB (f.d. SKL Kommentus AB) 
Inera AB 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 15 juni 2022 § 4   
    
Diarienummer KS-2022/1466.182    
 

 
 

Inriktningsärende 2023-2025  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen har tagit del av kommunstyrelsens förvaltnings förslag till 
inriktningsärende 2023-2025 för Huddinge kommun, enligt förvaltningens 
tjänsteutlåtande daterat den 7 juni 2022. 

 
Sammanfattning 
Enligt kommunens budgetprocess ska ett förslag till inriktning för budgetarbetet 
beredas under våren. Inriktningsärendet är kommunstyrelsens förvaltnings förslag 
som beretts av kommunkoncernens ledningsgrupp. 
Med de förutsättningar som beskrivs i inriktningsärendet beräknas de finansiella 
målen för årets resultat, skuldsättning och budgethållning klaras. Resultatnivån är 
beräknad till två procent av skatter och bidrag för samtliga tre år. I ekonomiplanen 
finns det ett utrymme för att möta osäkerheter, för prioritering av insatser och för 
eventuella effekter av översyn av volymberäkningar i höstens budgetprocess. 
Till inriktningsärendet bifogas förslag till inriktning för Plan för samhällsbyggnad 
2023. 
Till inriktningsärendet bifogas förslag till lokalresursplan 2023-2030. I 
lokalresursplanen ges förslag på lösningar för respektive nämnds lokalbehov som 
nämnderna redovisat i sina lokalbehovsprognoser. 
Nämnder och bolag ska i september lämna yttranden till inriktningen med 
beskrivning av de ekonomiska konsekvenserna och vilka åtgärder, effektiviseringar 
och förbättringar som kan bli aktuella utifrån det ekonomiska läget. Förslag till 
ändrade taxor och avgifter lämnas av nämnderna som underlag för ett samlat beslut 
om taxor till fullmäktige. Förslag till lokalresursplan remitteras till respektive nämnd 
och svar ska lämnas i september, samtidigt som nämndens yttrande till 
inriktningsärendet. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Sara Heelge Vikmång (S), Henrik Juhlin (C), Anders Lönroth 
(MP), Nujin Alacabek (V) och Yossi Sigal (S) och Camilla Broo, kommundirektör.  
 
Sara Heelge Vikmång (S) och Nujin Alacabek (V) deltar inte i beslutet.  
 
Propositioner 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 
förslag till beslut och finner att så är fallet.  
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Protokollsanteckningar 
Sara Heelge Vikmång (S), Nujin Alacabek (V) och Anders Lönroth (MP) lämnar 
varsin protokollsanteckning som biläggs protokollet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Samtliga nämnder och bolag 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 15 juni 2022 § 5   
    
Diarienummer KS-2022/1022.109    
 

 
 

Utökning av verksamhetsområden för vatten och avlopp samt 
dagvatten i Huddinge kommun  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Verksamhetsområden för vattenförsörjning, spillvattenavlopp och dagvattenavlopp i 
enlighet med bilagorna till förvaltningens tjänsteutlåtande daterat 11 april 2022 
godkänns. 

 
Sammanfattning 
Huddinge kommun är anslutet till Stockholm Vatten AB:s allmänna va-anläggning. 
De områden inom kommunen som betjänas med allmänt vatten och avlopp ingår i 
verksamhetsområden för dessa tjänster. I takt med att kommunen byggs ut måste 
verksamhetsområdet utökas med de berörda delarna av kommunen så att va-
anläggningen kan utnyttjas även där. Stockholm Vatten AB har hemställt om att 
Huddinge kommun ska godkänna förslaget till utökning av verksamhetsområden i 
Huddinge, se bilaga 1. 
Förslaget om ändring av VA-verksamhetsområdet innebär en utökning av 
verksamhetsområdesgränsen för vattenförsörjning och spillvattenavlopp för området 
Gladö kvarn, i enlighet med bilaga 2. 
Förslaget om ändring av VA-verksamhetsområdet innebär en utökning av 
verksamhetsområdesgränsen för dagvattenavlopp för området Gladö kvarn, i enlighet 
med bilaga 3. 
 
Propositioner 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
samhällsbyggnadsutskottets förslag till beslut och finner att så är fallet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Stockholm Vatten AB 
Kommunstyrelsen 
Klimat- och stadsmiljönämnden 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 15 juni 2022 § 6   
    
Diarienummer KS-2022/972.313    
 

 
 

Detaljplan för Drakskeppet 1 med flera - beslut om 
planuppdrag  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen ger förvaltningen i uppdrag att pröva ny detaljplan för fastigheten 
Drakskeppet 1 med flera inom kommundelen Vårby i enlighet med 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat 4 maj 2022. 

 
Sammanfattning 
Syftet med planläggningen är att pröva ny bebyggelse för bostäder, handel, service 
och parkering inom ett mycket stationsnära läge i Vårby Haga samt en ny gestaltning 
av Solhagavägen och utformning av området runt Masmo station. Planläggningen 
syftar även till att pröva den nya bebyggelsens skala, struktur och typologi och hur 
den på ett omsorgsfullt sätt kan bidra med att tillföra en ny årsring som samspelar 
med områdets utpekade kulturhistoriska miljö. 
Projektet bygger på idén om att aktivera stråket bakom bostadshuset ”Ormen-Långe” 
mellan Vårby udde och Masmo station genom aktiva bottenvåningar som förstärker 
kopplingen igenom området och stärker trygghetskänslor såväl som skapar en ökad 
stadsmässighet. Masmotorget utvecklas till en attraktiv målpunkt med lokaler som 
upplåts till service i bottenvåningar. 
Projektet ska bidra till en jämnare balans i bostadsutbudet med blandade 
lägenhetsstorlekar och upplåtelseform. 
Planområdet utgör ca 2 ha och omfattar markparkering och garage för bil, gata, torg 
samt liten del naturmark. Planområdet utgörs främst av Drakskeppet 1 där Huge AB 
är lagfaren ägare samt del av Haga 1:108 som kommunen direktanvisar till Titania 
Projektutveckling AB. 
Viktiga frågor att hantera i planarbetet är bland annat hög risk för sulfidberg, skyfall 
och dagvatten, höga naturvärden samt hantering av befintliga parkeringsplatser 
samtidigt som det nya parkeringsbehovet ska tillgodoses. Ett tätt samarbete med 
Trafikförvaltningen och Trafikverket är viktigt då projektet och tidplanen ska 
samordnas med Spårväg syd och Tvärförbindelse Södertörn. 
Planarbetet kommer att bedrivas med utökat förfarande eftersom det bedöms vara av 
allmänt intresse då det påverkar allmän plats med torg och gågata. Planen bedöms 
också vara av stor betydelse då det berör en särskilt känslig kulturmiljö. Initialt 
bedöms inte detaljplanen medföra en betydande miljöpåverkan. 
Planarbetet har en preliminär tidplan som anger antagande under kvartal 4 2024. 
Förvaltningens bedömning är att uppdraget är i linje med tidigare ställningstaganden, 
det stämmer överens med den gällande översiktsplanen (ÖP 2030) och den pågående 



 

KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  13 (41) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

revideringen av översiktsplan (samråd ÖP 2050). Projektet kommer kunna bidra till 
positiva effekter för planområdet, Vårby och kommunen. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Nujin Alacabek (V), Sara Heelge Vikmång (S) och Christian 
Ottosson (C). 
 
Propositioner 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
samhällsbyggnadsutskottets förslag till beslut och finner att så är fallet.  
 
Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V) och Sara Heelge Vikmång (S) lämnar varsin 
protokollsanteckning som biläggs protokollet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Titania Projektutveckling AB, Org.nr: 559257-5285 
Huge Bostäder AB, Org.nr: 556149-8121 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 15 juni 2022 § 7   
    
Diarienummer KS-2022/1275.214, KS-2022/1276    
 

 
 

Intentionsavtal mellan Huddinge kommun och Huge Bostäder 
AB samt markanvisningsavtal mellan Huddinge kommun och 
Titania Projektutveckling AB inom kommundelen Vårby  
 
Kommunstyrelsens beslut 
1. Intentionsavtal mellan Huddinge kommun och Huge Bostäder AB rörande 
fastigheten Drakskeppet 1 med flera inom kommundelen Vårby, godkänns i enlighet 
med bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 10 maj 
2022 (KS-2022/1276). 

2. Markanvisningsavtal mellan Huddinge kommun och Titania Projektutveckling AB 
rörande fastigheten Drakskeppet 1 med flera inom kommundelen Vårby, godkänns i 
enlighet med bilaga 2 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 
10 maj 2022 (KS-2022/1275). 

 
Sammanfattning 
Huge Bostäder AB och Titania Projektutveckling AB har tillsammans fått positivt 
planbesked för fastigheten Drakskeppet 1, som ägs av Huge Bostäder, och del av 
kommunens fastighet Haga 1:108 i kommundelen Vårby. Projektet syftar till att 
möjliggöra ca 500 nya bostäder samt lokaler längs Solhagavägen och vid 
Masmotorget. Projektet ligger inom Spårväg syds influensområde. 
Bostadsbebyggelsen som föreslås är flerfamiljshus av blandad upplåtelseform med 
inriktningen att huvuddelen av lägenheterna ska upplåtas med bostadsrätt eller 
äganderätt. Upplåtelseformen inom kommunens mark som direktanvisas kommer 
enbart att vara bostadsrätt eller äganderätt. En preliminär tidplan är att detaljplanen 
kan antas under kvartal 4 år 2024. Beskrivning avseende planuppdraget redovisas i ett 
separat ärende till kommunstyrelsen, KS-2022/972.313. 
Med anledning av föreslaget planuppdrag har mark- och exploateringssektionen 
upprättat ett förslag till intentionsavtal mellan kommunen och Huge Bostäder AB 
samt ett förslag till markanvisningsavtal mellan kommunen och Titania 
Projektutveckling AB. Avtalen reglerar bland annat inriktning för ny detaljplan, 
kommande marköverlåtelser och kostnader för allmänna anläggningar. 
Kommunen kommer att få intäkter från markförsäljning samt exploateringsersättning 
för genomförandet av allmänna anläggningar. Kommunens driftkostnader bedöms 
öka i liten utsträckning eftersom det redan finns allmän platsmark i området. Projektet 
bedöms ge ett positivt nettoresultat för kommunen. 



 

KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  15 (41) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 
Propositioner 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
samhällsbyggnadsutskottets förslag till beslut och finner att så är fallet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Huge Bostäder AB 
Titania Projektutveckling AB 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 15 juni 2022 § 8   
    
Diarienummer KS-2021/942.361    
 

 
 

Genomförandebeslut för upprustning av Drejarparken  
 
Kommunstyrelsens beslut 
1. Upprustning av Drejarparken genomförs i enlighet med kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 25 april 2022. 

2. För upprustning av Drejarparken i enlighet med kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 25 april 2022 godkänns en nettoinvesteringsbudget om 11 
miljoner kronor. 

 
Sammanfattning 
Drejarparken föreslås att rustas upp i enlighet med intentionerna i park- respektive 
lekplatsprogrammet. Behovet att utveckla parken har ökat då närliggande 
Utsäljeparken planeras för annan markanvändning. Målet med projektet är att öka 
parkens attraktivitet genom att skapa fler målpunkter. Drejarparken planeras att bli en 
viktig grön mötesplats för boende i området. 
För upprustning av Drejarparken godkänns en nettoinvesteringsbudget om 11 
miljoner kronor. Byggnation planeras starta under andra halvåret 2022 och slutföras 
år 2023. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Mats Arkhem (SD), Nujin Alacabek (V), Anders Lönroth (MP) 
och Gunilla Helmerson (M).  
 
Propositioner 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
samhällsbyggnadsutskottets förslag till beslut och finner att så är fallet.  
 
Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Klimat- och stadsmiljönämnden 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 15 juni 2022 § 9   
    
Diarienummer KS-2022/1211.351    
 

 
 

Genomförandebeslut för gång- och cykelbana längs 
Stambanevägen  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Ärendet återremitteras till kommunstyrelsens förvaltning i enlighet med motiveringen 
i återremissyrkandet.  

 
Sammanfattning 
Kommunens cykelplan pekar ut Stambanevägen som en saknad länk som ska byggas 
ut till ett huvudcykelstråk. I förlängningen knyter gång- och cykelbanan ihop 
pendlingsstråket för cykel från Älvsjö ner till Huddinge C, till det regionala stråket 
längs med Häradsvägen samt att cykelbanan kopplas samman med Stuvsta station. 
I dagsläget finns en gångbana som är 1,5 meter bred längs Stambanevägen, cyklister 
är hänvisade att köra i blandtrafik. Befintliga övergångsställen är inte 
hastighetssäkrade och gångpassage saknas vid Byalagsvägen. Förvaltningen föreslår 
att en utpekad sträcka på omkring 450 meter längs Stambanevägen kompletteras med 
en kombinerad gång- och cykelbana på 3 meter samt hastighetssäkrade 
övergångsställen. Kostnadskalkylen för att genomföra investeringsprojektet är totalt 
12,4 miljoner kronor, inklusive statlig medfinansiering om 3,5 miljoner kronor. 
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att kommunstyrelsen ger förvaltningen i 
uppdrag att bygga gång- och cykelbana på utpekad del av Stambanevägen. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Anders Lönroth (MP), Christian Ottosson (C), Anders Abel (MP), 
Gunilla Helmerson (M), Nujin Alacabek (V) och Yossi Sigal (S).  
 
Anders Lönroth (MP) yrkar bifall till eget förslag om återremiss (som biläggs 
protokollet). 
 
Christian Ottosson (C) och Nujin Alacabek (V) biträder Anders Lönroths (MP) 
yrkande om återremiss.  
 
Propositioner 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen ska avgöra ärendet idag eller återremittera 
ärendet i enlighet med Anders Lönroths (MP) motivering till återremiss och finner att 
ärendet återremitteras.  
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Beslutet ska skickas till 
Miljö- och bygglovsförvaltningen 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 15 juni 2022 § 10   
    
Diarienummer KS-2020/303.214    
 

 
 

Mark- och genomförandeavtal avseende Traversen 3 mellan 
Huddinge kommun och Aktiebolaget H Forssells 
Smidesverkstad  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Mark- och genomförandeavtal mellan Huddinge kommun och Aktiebolaget H 
Forsells Smidesverkstad avseende Traversen 3 i kommundelen Länna godkänns i 
enlighet med bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 
10 maj 2022. 

 
Sammanfattning 
Länna industriområde är beläget i den östra kommundelen, där Norra Länna är en del. 
En utvidgning av industriområdet pågår dels genom utbyggnad av en befintlig 
detaljplan från 1991, nedan kallat Norra Länna etapp 1, dels genom framtagande av 
en ny detaljplan, nedan kallat Norra Länna etapp 2. 
Syftet med utbyggnad enligt befintlig detaljplan, Norra Länna etapp 1, är att 
fastigheter för verksamheter behöver tillgängliggöras på grund av kommande 
exploatering i Storängens industriområde. Ärendet avser en försäljning av fastigheten 
Traversen 3 i Norra Länna etapp 1. 
Kommunen äger idag fastigheten Traversen 3 och har nu för avsikt att sälja marken. 
För att reglera genomförandet av detaljplanen och försäljningen av fastigheten har 
förslag till mark- och genomförandeavtal upprättats mellan kommunen och 
Aktiebolaget H AB H Forssells smidesverkstad. Fastigheten är 12 477 m2 stor och 
köpeskillingen uppgår till ca 30 miljoner kronor. Enligt detaljplanen är marken 
planlagd som industri/kontor. Innan fastigheten kan tillträdas av köparen behöver 
kommunen bygga ut gata och vändplan inom Norra Länna etapp 1 samt iordningställa 
kvartersmarken genom grovplanering. 
Det ekonomiska nettot för försäljning av verksamhetsmark och utbyggnad av Norra 
Länna etapp 1 bedöms ge ett marginellt överskott för kommunen. När ett nytt förslag 
på detaljplan tagits fram och markförsäljning har slutförts i kommande etapp 2 
förväntas kommunen få ett positivt ekonomiskt resultat för utbyggnaden av hela 
denna del av Norra Länna industriområde, etapp 1 och 2 sammantaget. 
Tillträde till fastigheten Traversen 3 är satt till oktober 2023 då kommunen beräknar 
ha byggt klart sina anläggningar samt slutfört grovplanering av kvartersmarken, vilket 
är nödvändigt för att tillträde till fastigheten Traversen 3 och intilliggande fastigheter. 
En viktig förutsättning för fastigheterna i Norra Länna etapp 1 är att de måste förhålla 
sig till begränsningar enligt detaljplan och får inte inkräkta på det intilliggande 
naturreservatet. I övrigt innehåller avtalet sedvanliga villkor för mark- och 
genomförandeavtal. 
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Överläggning 
I ärendet yttrar sig Nujin Alacabek (V).  
 
Propositioner 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
samhällsbyggnadsutskottets förslag till beslut och finner att så är fallet.  
 
Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Aktiebolaget H Forsells Smidesverkstad 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 15 juni 2022 § 11   
    
Diarienummer KS-2020/635.312    
 

 
 

Revidering av Översiktsplan 2030, beslut om granskning  
 
Kommunstyrelsens beslut 
1. Godkänna förslag till Vårt framtida Huddinge – översiktsplan för Huddinge 
kommun inför granskning i enlighet med bilaga till förvaltningens tjänsteutlåtande 
den 4 maj 2022 

2. Gå ut på granskning med Vårt framtida Huddinge – översiktsplan för Huddinge 
kommun inklusive hållbarhetsbedömning i enlighet förvaltningens tjänsteutlåtande 
daterat den 4 maj 2022. 

 
Sammanfattning 
I juni 2020 gav Kommunfullmäktige kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att 
inleda arbetet med att revidera Huddinges översiktsplan 2030. Av beslutet framgår att 
revideringen av översiktsplanen ska göras i digitalt format och att översiktsplanen ska 
förhålla sig till nationella, regionala samt internationella målsättningar såsom Agenda 
2030. 
Planförslaget har under perioden december till mars varit ute på samråd, med 
möjlighet för såväl invånare, grannkommuner, myndigheter och andra att tycka till. 
Ett flertal dialogaktiviteter har genomförts under denna tid, med vissa begränsningar 
till följd av restriktioner med anledning av den då pågående pandemin. Sammanlagt 
har dryga 100 yttranden kommit in under samrådstiden. 
Planförslaget har sedan reviderats utifrån såväl dessa samrådssynpunkter som utifrån 
åtgärdsförslag i den parallella processen för hållbarhetsbedömning, samt övriga 
kompletteringar som inte hanns med till samrådsskedet. 
Bland de större förändringar som gjorts är: 
Skogås och Trångsund har konkretiserats på markanvändningskartan så att detta 
utvecklingsområde redovisas med samma detaljeringsgrad som övriga 
utvecklingsområden. Kategorin Utvecklingsområde under pågående fördjupning har 
därför utgått. 
Plankartans tidigare två aspekter (Hänsynskarta och Markanvändningskarta) har 
kompletterats med en Utvecklingsinriktning på karta som syftar till att ge en 
övergripande bild av den fysiska utvecklingen i kommunen.) 
De geografiska inriktningarna har kompletterats dels utifrån åtgärdsförslag i 
hållbarhetskonsekvensbeskrivningen, dels utifrån inkomna yttranden. 
Verksamhetsområde under utredning vid Lissma mot Jordbro till har tagits bort 
(samrådssynpunkt, HKB). 
Ett planerat byte av kommunens webkartesystem inom ramen för 
Södertörnskommunernas geodatasamarbete har genomförts, vilket förändrat utseendet 
och funktionerna i den digitala kartan något. 
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Planförslaget föreslås nu skickas ut för granskning under 17 juni – 15 oktober. Efter 
granskning får förslaget endast revideras i mindre delar innan antagande. Om 
planförslaget ändras väsentligt behöver en ny granskningsomgång ske. Planförslaget 
planeras för antagande kring årsskiftet 2022/2023. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M), Ingalill Söderberg (DP), Leif Dyrvall (DP), 
Sara Heelge Vikmång (S), Christian Ottosson (C), Nujin Alacabek (V), Anders 
Lönroth (MP), Bo Källström (L), Henrik Juhlin (C), Karl Henriksson (KD) och 
Helené Hill, samhällsbyggnadsdirektör. 
 
Daniel Dronjak (M) yrkar bifall till samhällsbyggnadsutskottets förslag till beslut.  
 
Propositioner 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
samhällsbyggnadsutskottets förslag till beslut och finner att så är fallet.  
 
Protokollsanteckningar 
Ingalill Söderberg (DP), Sara Heelge Vikmång (S), Christian Ottosson (C), Anders 
Lönroth (MP), Bo Källström (L) och Nujin Alacabek (V) lämnar varsin 
protokollsanteckning som biläggs protokollet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Samtliga nämnder 
Huge Bostäder AB 
Huddinge samhällsfastigheter AB 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 15 juni 2022 § 12   
    
Diarienummer KS-2022/1258.481    
 

 
 

Näringslivsstrategi 2022-2026 för Huddinge kommun  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Näringslivsstrategi 2022-2026 för Huddinge kommun, bilaga 1 till tjänsteutlåtande 
daterat 4 maj 2022, godkänns. 

2. Ny lydelse i bilagan Näringslivsstrategin, sidan 5, stycke 4 under rubriken Aktiv 
dialog och samverkan för ett bra företagsklimat innebärande Kommunen ska låta 
företag, föreningar och ideella organisationer vara med och bidra till 
Huddingefamiljens välfärd. Ett aktivt arbete med konkurrensprövning ska bedrivas. 
Privata aktörer ska få möjlighet att bygga och driva samhällsservice och goda 
förutsättningar för konkurrens på schyssta och lika villkor ska skapas. 

 
Sammanfattning 
Hösten 2020 beslutades det i Näringslivsberedningen att aktualisering av 
Näringslivsstrategi 2018-2022 för Huddinge kommun (diarienummer KS-2017/491), 
skulle göras under 2021, för att fortsatt ha en aktuell Näringslivsstrategi för Huddinge 
kommun då tidsperioden skulle löpa ut 2022. 
Mål sattes upp för aktualiseringen: 
Utgå från Näringslivsstrategi 2018-2022 
Korta ned strategin för bättre tydlighet 
Koppling till kommunens nya styrmodell och hållbarhet för att tydliggöra näringslivet 
som viktig pusselbit i samhället 
Koppling till Regionens nya Näringslivs- och tillväxtstrategi 
I förslag till Näringslivsstrategi 2022-2026 har de strategiska prioriteringarna gått 
från fem stycken till fyra och formulerats: 
Aktiv dialog och samverkan för ett bra företagsklimat 
Utbildning och näringsliv tillsammans för god kompetensförsörjning 
Näringslivsperspektiv i samhällsplaneringen för hållbar utveckling 
Service och bemötande för främjad tillväxt 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M), Sara Heelge Vikmång (S), Mats Arkhem (S), 
Nujin Alacabek (V) och Anders Lönroth.  
 
Daniel Dronjak (M) yrkar bifall till förvaltningens förslag samt till ändringen i 
ordförandeförslaget (som biläggs protokollet) innebärande att lydelsen på sidan 5, 
stycke 4 under rubriken Aktiv dialog och samverkan för ett bra företagsklimat 
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Tillsammans med företag som kan vara med och bidra till Huddingefamiljens välfärd, 
tar kommunen hjälp med att lösa det kommunala välfärdsuppdraget. Detta genom att 
kommunen har aktiv konkurrensprövning, möjliggör för privata aktörer att bygga och 
driva ny samhällsservice och skapar förutsättningar för god konkurrens på schyssta 
och lika villor. ersätts med Kommunen ska låta företag, föreningar och ideella 
organisationer vara med och bidra till Huddingefamiljens välfärd. Ett aktivt arbete 
med konkurrensprövning ska bedrivas. Privata aktörer ska få möjlighet att bygga och 
driva samhällsservice och goda förutsättningar för konkurrens på schyssta och lika 
villkor ska skapas. 
 
Sara Heelge Vikmång (S) yrkar bifall till eget förslag (som biläggs protokollet). 
Mats Arkhem (SD) yrkar bifall till eget förslag om återremiss (som biläggs 
protokollet).  
Nujin Alacabek (V) yrkar bifall till eget förslag (som biläggs protokollet).  
Anders Lönroth (MP) biträder (S) yrkande samt punkten 2 i yrkandet från (V). 
 
Propositioner 
A. Ordföranden frågar kommunstyrelsen om ärendet ska avgöras idag eller 
återremitteras och finner att ärendet ska avgöras idag.  
B. Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt Nujin Alacabeks (V) 
ändringsyrkande i punkten 2 eller avslår densamma och finner att kommunstyrelsen 
avslår Nujin Alacabeks (V) ändringsyrkande. 
C. Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt Nujin Alacabeks (V) 
ändringsyrkande i punkten 3 eller avslår densamma och finner att kommunstyrelsen 
avslår Nujin Alacabeks (V) ändringsyrkande.  
D. Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt förvaltningens förslag till 
beslut i Näringslivsstrategin på sidan 5, stycke 4 under rubriken Aktiv dialog och 
samverkan för ett bra företagsklimat eller enligt (S) yrkande eller enligt 
ordförandeförslaget och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt 
ordförandeförslaget.  
E. Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt förvaltningens förslag till 
beslut, utöver texten i Näringslivsstrategin på sidan 5, stycke 4 under rubriken Aktiv 
dialog och samverkan för ett bra företagsklimat, och finner att så är fallet.  
 
Reservationer 
Sara Heelge Vikmång (S), Nujin Alacabek (V), Anders Lönroth (MP) och Mats 
Arkhem (SD) reserverar sig till förmån för eget förslag.  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 15 juni 2022 § 13   
    
Diarienummer KS-2022/1219.103    
 

 
 

Avtal om samverkan mellan Huddinge kommun och KI  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Förslag till avtal om samverkan mellan Huddinge kommun och Karolinska 
Institutet, bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 4 
maj 2022, godkänns. 

2. Den kommunövergripande samverkan mellan Huddinge kommun och Karolinska 
Institutet ska ingå i kommunstyrelsens ansvarsområde. 

 
Sammanfattning 
Innovationer och utveckling är nyckelfrågor i en kunskapsdriven ekonomi och därför 
behövs satsningar på framtagande av ny kunskap liksom implementeringen av redan 
befintlig. I det arbetet fyller ett systematiskt samarbete mellan kommunen och den 
högre utbildningen en viktig funktion. Det övergripande målet i Mål och budget ”God 
ekonomi och effektiv verksamhet” har bäring på samarbetet med akademierna då det 
innebär att skattemedel används effektivt. Att arbeta smartare kan handla om att 
använda ny teknik för att digitalisera och automatisera arbetssätt, men minst lika 
mycket att ta till sig kunskaper och erfarenheter från andra då det gör verksamheten 
rationellare och kvalitativt bättre. 
Samverkan mellan Huddinge kommun och KI förstärker möjligheterna att genom 
forskning, utbildning, utveckling och innovation bidra till att människors hälsa 
förbättras på ett avgörande sätt och kommer initialt att fokusera på jämlik hälsa och 
prevention för ett hälsosamt liv. 
Genom en årlig dialog på ledningsnivå säkerställs att aktiviteter inom ramen för 
avtalet följs upp av Huddinge kommuns och KI:s ledning (styrgruppen). Vid 
ledningsdialogen fattas beslut om prioriterade samverkansområden. Samverkan 
utvecklas, ärenden bereds och aktiviteter utvärderas i en gemensam strategisk 
arbetsgrupp som utses av styrgruppen. 
Kommunstyrelsens förvaltning anser att det förslagna samverkansavtalet ligger i linje 
med kommunens strategi för samverkan med akademierna och kommunens 
hållbarhetsarbete avseende de tre hållbarhetsperspektiven och föreslår 
kommunstyrelsen att godkänna bifogat förslag till avtal. 
 
Propositioner 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag till beslut och finner att så är fallet.  
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Beslutet ska skickas till 
Karolinska Institutet 
Samtliga nämnder och bolag 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 15 juni 2022 § 14   
    
Diarienummer KS-2022/1155.126    
 

 
 

Anslutning av nya delägare i Stockholmsregionens 
Försäkring AB  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Huddinge kommun godkänner att kommunerna Nykvarn, Salem, Sundbyberg, 
Upplands-Bro, var för sig, erbjuds möjlighet att under perioden 2022-2023 tillträda 
som aktieägare och teckna försäkringar i bolaget Stockholmsregionens Försäkring 
AB tidigast från och med den 1 januari 2023. 

2. Tillträde sker genom riktad nyemission med tilldelning av en aktie per 
kommuninvånare till priset 100 kr per aktie. 

 
Sammanfattning 
Stockholmsregionens Försäkring AB (SRF) är ett samägt bolag med 21 av 
Stockholms läns 26 kommuner som delägare (bilaga 2). Bolaget grundades 2008 med 
syfte att erbjuda ägarna ett väl anpassat försäkringsskydd, effektiv skadereglering 
samt stöd i det skadeförebyggande arbetet. SRF står under Finansinspektionens 
tillsyn. 
Kommunerna Nykvarn, Salem, Sundbyberg och Upplands-Bro har under våren 2022 
anmält intresse att tillträda som medlemmar i SRF. 
Styrelsen i Stockholmsregionens Försäkring AB föreslår att 
fullmäktigeförsamlingarna i bolagets aktieägande kommuner, enhälligt beslutar att 
kommunerna Nykvarn, Salem, Sundbyberg och Upplands-Bro, var för sig, erbjuds 
möjlighet att under perioden 2022-2023 tillträda som aktieägare och teckna 
försäkringar i bolaget tidigast från och med den 1 januari 2023. Tillträde sker genom 
nyemission med tilldelning av en aktie per kommuninvånare till priset 100 kr per 
aktie. Beslut i respektive kommuns fullmäktigeförsamling fattas senast den 31 
oktober 2022. 
 
Propositioner 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag till beslut och finner att så är fallet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Stockholmsregionens Försäkring AB 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 15 juni 2022 § 15   
    
Diarienummer KS-2022/827.112    
 

 
 

Överflyttning av ansvaret för myndighetsutövning avseende 
insatser om hemtjänst för socialpsykiatrins målgrupp från 
socialnämnden till vård- och omsorgsnämnden, samt ändring 
av nämndens reglementen   
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Ansvaret för den del av socialpsykiatrins myndighetsutövning som gäller beslut 
enligt 4 kapitlet 1 § socialtjänstlagen om insatser avseende hemtjänst flyttas från 
socialnämnden till vård- och omsorgsnämnden från och med 1 september 2022. 

2. Återföring av tidigare ekonomisk justering för vård- och omsorgsnämnden samt 
socialnämnden. 

3. Reglemente för socialnämnden respektive vård- och omsorgsnämnden förtydligas i 
enlighet med förvaltningens tjänsteutlåtande daterat 2022-05-04. 

4. Handlingar som tillhör socialnämnden ska överlämnas till vård- och 
omsorgsnämnden i de fall de har anknytning till den verksamhet som tas över av 
vård- och omsorgsnämnden från och med 1 september 2022. 

 
Sammanfattning 
Sedan den 1 januari 2021 är ansvaret för myndighetsutövning enligt socialtjänstlagen 
för personer under 65 år som tillhör socialpsykiatrins målgrupp överfört till 
socialnämnden. Det har blivit tydligt under året att nuvarande uppdelning inte är 
ändamålsenlig för de relativt få brukare som berörs varför det finns behov av ett 
förtydligande i vård- och omsorgsnämndens reglemente. 
För att säkerställa en likvärdig och ändamålsenlig handläggning av ärenden inom 
samma insatskategori föreslår socialnämnden samt vård- och omsorgsnämnden att 
ansvaret för handläggning av insatser gällande hemtjänst, oavsett målgrupp, ska 
hanteras av vård- och omsorgsnämnden och att socialnämndens respektive vård- och 
omsorgsnämndens reglemente förtydligas i enlighet med detta. 
 
Propositioner 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag till beslut och finner att så är fallet.  
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Beslutet ska skickas till 
Socialnämnden 
Vård- och omsorgsnämnden 
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Diarienummer KS-2022/1368.111    
 

 
 

Sammanträdestider för kommunstyrelsens 
samhällsbyggnadsutskott, kommunstyrelsens arbetsutskott, 
kommunstyrelsen och kommunfullmäktige 2023  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Sammanträdestider för kommunfullmäktige år 2023 fastställs i enlighet med bilaga 1 
till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 16 maj 2022. 

Kommunstyrelsens beslut 

Under förutsättning att förslag till sammanträdestider för kommunfullmäktige antas 
av kommunfullmäktige, antas sammanträdestiderna för kommunstyrelsen. 
Kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott och kommunstyrelsens arbetsutskott 
sammanträder på onsdagar. Samhällsbyggnadsutskottet sammanträder klockan 09.00 
och arbetsutskottet sammanträder klockan 14.00. I övrigt besluta i enlighet med 
bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 16 maj 2022. 

 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsens förvaltning har utarbetat ett förslag till sammanträdestider för 
kommunfullmäktige, kommunstyrelsen, kommunstyrelsens arbetsutskott samt 
kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott för kalenderåret 2023. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Sara Heelge Vikmång (S), Anders Lönroth (MP) och Daniel 
Dronjak (M).  
 

Daniel Dronjak (M) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut med en ändring i 
beslutsmening två innebärande att ”… dess utskott i enlighet med bilaga 1 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 16 maj 2022.” ersätts 
med ”Kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott och kommunstyrelsens 
arbetsutskott sammanträder på onsdagar. Samhällsbyggnadsutskottet sammanträder 
klockan 09.00 och arbetsutskott sammanträder klockan 14.00. I övrigt besluta i 
enlighet med bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 
16 maj 2022. 
 

Propositioner 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 
förslag och Daniel Dronjaks (M) ändringsyrkande och finner att så är fallet.  
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Beslutet ska skickas till 
Samtliga nämnder 
Samtliga nämndsekreterare 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 15 juni 2022 § 17   
    
Diarienummer KS-2022/955.123    
 

 
 

Ägande och förvaltning av Huddinge kommuns fiber  
 
Kommunstyrelsens beslut 
1. Huddinge kommuns interna fibernät ska ägas och förvaltas i egen regi. 

2. Kommunstyrelsens förvaltning får i uppdrag att utreda huruvida ytterligare aktörer 
ska tillåtas nyttja Huddinge kommuns interna fibernät. 

 
Sammanfattning 
Huddinge kommun är idag ledningsägare till och operatör av ett omfattande fibernät 
som sträcker sig över hela kommunen. Det innebär att Huddinge kommun, även i 
jämförelse med den privata marknaden, är en av de största aktörerna för fibernät i 
kommunen. 
Arbetet med fiberutbyggnaden inom Huddinge kommun drivs för närvarande som ett 
projekt som är inne i sin slutfas och det framtida ägandet och förvaltandet av 
fibernätet behöver fastställas. Beslutet ska basera sig på vad den framtida 
digitaliseringen kräver och vad som är ekonomiskt och säkerhetsmässigt mest 
fördelaktigt för kommunen.  
Utifrån en granskning av utfallet för ovanstående kriterier gör kommunstyrelsens 
förvaltning bedömningen att kommunen ska äga och förvalta det interna fibernätet i 
egen regi av följande skäl: 
Ekonomi: Att äga och förvalta ett eget fibernät är avsevärt billigare än att hyra 
kommunikationsförbindelser. 
Säkerhet: Ett slutet eget nät minskar risk för bland annat nätintrång samt 
hacker/belastningsattacker. 
Framtid: Säkrar förutsättningar för Huddinge kommuns framtida digitalisering. 
Vidare föreslås att kommunstyrelsens förvaltning får i uppdrag att utreda huruvida 
ytterligare aktörer ska tillåtas nyttja Huddinge kommuns interna fibernät. 
 
Propositioner 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag till beslut och finner att så är fallet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Samtliga nämnder och bolag 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 15 juni 2022 § 18   
    
Diarienummer KS-2022/796.912    
 

 
 

Granskning av tillsynsarbetet inom miljö- och hälsoskydd – 
svar på skrivelse från Huddinge kommuns revisorer, 
revisorsgrupp 1  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 10 maj 2022, reviderad 
den 9 juni 2022, överlämnas till Huddinge kommuns revisorer, revisorsgrupp 1, som 
svar på skrivelse rörande Granskning av styrning och uppföljning av tillsynsarbetet 
inom miljö- och hälsoskydd. 

 
Sammanfattning 
KPMG har av revisorsgrupp 1 fått i uppdrag att granska tillsynsarbetet inom miljö- 
och hälsoskydd. Syftet med granskningen har varit att bedöma om bygglovs- och 
tillsynsnämnden har en ändamålsenlig och tillräcklig styrning och uppföljning av 
miljö- och hälsoskyddstillsynen. Rapporten har överlämnats till bygglovs- och 
tillsynsnämnden samt kommunstyrelsen för yttrande. 
Revisorernas sammanfattande bedömning är att bygglovs- och tillsynsnämnden i allt 
väsentligt har en ändamålsenlig och tillräcklig styrning och uppföljning av miljö- och 
hälsoskyddstillsynen. Behovsutredning och tillsynsplan avseende 2021 har beslutats 
av nämnden och tillsynsplanens innehåll är i linje med de krav som ställs enligt 
miljötillsynsförordningen. 
Revisorerna anser emellertid att nuvarande organisation innebär en inbyggd 
oberoenderisk genom att både Miljötillsyn och Stadsmiljö inryms inom 
förvaltningschefens ansvarsområde. Vidare bedöms att nuvarande organisation inte är 
i linje med de av fullmäktige beslutade riktlinjerna för att motverka jäv samt att 
befintlig rutin kring förelägganden/förbud avseende andra förvaltningar och bolag i 
kommunen är problematisk ur ett oberoendeperspektiv. 
Utifrån bedömningen lämnar revisorsgrupp 1 rekommendation till kommunstyrelsen. 
Svaret på rekommendationen återges mer i detalj nedan under rubriken 
Förvaltningens synpunkter. 
 

Propositioner 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 
förslag till beslut och finner att så är fallet.  
 

Beslutet ska skickas till 
Huddinge kommuns revisorer, revisorsgrupp 1. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 15 juni 2022 § 19   
    
Diarienummer KS-2022/192.912    
 

 
 

Revisionsrapport - Granskning av rutiner för efterlevnad av 
dataskyddsförordningen  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 13 maj 2022, reviderad 
13 juni 2022, överlämnas till Huddinge kommuns revisorer, revisionsgrupp 1, som 
svar på skrivelse rörande Granskning av rutiner för efterlevnad av 
dataskyddsförordningen. 

 
Sammanfattning 
Huddinge kommuns revisorer, revisionsgrupp 1, har inkommit med en skrivelse till 
kommunstyrelsen avseende den granskning av rutiner för efterlevnad av 
dataskyddsförordningen som genomförts av KPMG. I skrivelsen gör revisorerna 
bedömningen att det finns brister vad avser efterlevnaden av dataskyddsförordningen 
och att det finns behov av en central styrning från kommunstyrelsens sida rörande 
nämndernas arbete med att uppfylla lagen. 
Mot bakgrund av granskningen lämnar revisionsgrupp 1 fem rekommendationer till 
kommunstyrelsen. 
Kommunstyrelsens förvaltning är medveten om att efterlevnaden av 
dataskyddsförordningen har haft vissa brister tidigare år och instämmer i att det finns 
ett behov av en central styrning från kommunstyrelsens sida vad avser nämndernas 
arbete med att uppfylla lagen. 
Sedan något år tillbaka har dock ett utvecklingsarbete inletts. Idag finns 
representanter (dataskyddskoordinatorer) på nästa samtliga förvaltningar och med 
dataskyddsombudets hjälp har under 2021 identifierats vad respektive nämnd under 
närmaste tiden behöver fokusera på. 
Svaret på rekommendationerna från revisionsgrupp 1 återges mer i detalj nedan under 
rubriken Förvaltningens synpunkter. 
 
Propositioner 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 
förslag till beslut och finner att så är fallet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Huddinge kommuns revisorers revisonsgrupp 1 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 15 juni 2022 § 20   
    
Diarienummer KS-2021/2698.104    
 

 
 

Asfaltering Björkängshallens parkering - Huddingeförslag  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 20 
april 2022, anses Huddingeförslaget besvarat. 

 
Sammanfattning 
Den 10 augusti 2021 inkom ett Huddingeförslag om att förbättra parkeringen vid 
Björkängshallen genom asfaltering då förslagsställaren menar att parkeringen nu är 
en lerig grusplan. Förslaget samlade mer än 100 röster och tas därför upp för 
ställningstagande i kommunstyrelsen. Marken, där aktuell parkering finns, ägs av 
Huddinge samhällsfastigheter AB. Aktuella markförhållanden för parkeringen är 
sådana att marken rör sig en del vilket innebär att asfalt inte håller särskilt länge. I 
marken vid parkeringen går stora ledningar som behöver vara åtkomliga vid behov. 
På parkeringsytan och närbelägna markytor finns problem med dagvatten. Huddinge 
samhällsfastigheter AB arbetar återkommande med att åtgärda de håligheter som 
finns på parkeringen. 
Mot bakgrund av ovanstående anser kommunstyrelsens förvaltning att 
Huddingeförslaget om asfaltering av Björkängshallens parkering ska anses besvarat. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Rasmus Lenefors (S).  
 
Propositioner 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet förvaltningens förslag 
till beslut och finner att så är fallet.  
 
Protokollsanteckningar 
Rasmus Lenefors (S) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Förslagsställaren 
Servicecenter 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 15 juni 2022 § 21   
    
Diarienummer KS-2022/1261.111    
 

 
 

Anmälan av delegationsbeslut till kommunstyrelsens 
sammanträde 15 juni 2022  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Redovisning av de delegationsbeslut som förtecknats i bilagorna 1-3 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 5 maj 2022 godkänns. 

 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har överlåtit sin beslutanderätt till utskott, ordförande 
och tjänstemän i enlighet med kommunstyrelsens delegationsordning. Dessa 
beslut ska redovisas till kommunstyrelsen. 
 
Propositioner 
Ordföranden frågor om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 
förslag till beslut och finner att så är fallet.  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 15 juni 2022 § 22   
    
    
 

 
 

Valärenden  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar till protokollet att några valärenden inte finns att behandla.  

 
Sammanfattning 
Några valärenden finns inte att hantera vid dagens sammanträde i kommunstyrelsen. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 15 juni 2022 § 23   
    
    
 

 
 

Meddelanden till kommunstyrelsen 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar till protokollet att några meddelanden inte finns att 
redovisa.  

 
Sammanfattning 
Några meddelanden finns inte att redovisa vid dagens sammanträde i 
kommunstyrelsen.  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 15 juni 2022 § 24   
    
    
 

 
 

Övriga frågor  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar till protokollet att det inte finns några övriga frågor. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 15 juni 2022 § 25   
    
Diarienummer KS-2019/1423.313    
 

 
 

Detaljplan för del av Solgård 1:1 m.fl. med anledning av 
Tvärförbindelse Södertörn inom kommundelarna 
Flemingsberg, Sjödalen och Fullersta – beslut om antagande  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Detaljplan för Solgård 1:1 m.fl. antas enligt kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänstutlåtande daterad 20 april 2022 med tillhörande handlingar, bilaga 1, 2, 3, 4, 5, 6 
och 7. 

 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen beslutade 2017-05-31 § 43 att ge kommunstyrelsens förvaltning i 
uppdrag att upprätta de detaljplaner som behövs för Tvärförbindelse Södertörn. 
Syftet med detaljplanen är att möjliggöra för Trafikverkets vägplan för 
Tvärförbindelse Södertörn, möjliggöra för en ny dragning av Regulatorvägen på bro 
över Tvärförbindelse Södertörn och möjliggöra för ett uppförande av en vall mot 
Flemingsbergsvikens våtmarksområde. Gällande detaljplan för det dåvarande 
projektet Södertörnsleden innehåller regleringar som omöjliggör Trafikverkets 
nuvarande projekt Tvärförbindelse Södertörn. Syftet med detaljplanen är således att 
ändra på den gällande detaljplanen så att den är förenlig med Trafikverkets vägplan. 
För att Trafikverket ska kunna genomföra vägplanen krävs det att vägplanen inte 
strider mot gällande detaljplaner. Syftet med detaljplanen är även att ändra eller 
upphäva andra gällande detaljplaner i området som inte stämmer överens med 
vägplanen. 
Tvärförbindelse Södertörn kommer tillsammans med E4 Förbifart Stockholm att 
binda samman de södra och norra delarna av länet och skapa nya möjligheter för 
boende, pendling och näringsliv. Tvärförbindelse Södertörn knyter samman 
Stockholmsregionens stadskärnor Kungens kurva/Skärholmen, Flemingsberg och 
Haninge centrum. 
Området som berörs av detta planförslag består av vägområde, järnväg, gräsytor, 
skog, enbostadshus, återvinningscentral, industriområde med mera. I eller i 
anslutning till planområdet finns flertalet värdefulla miljöer, så som Flemingsbergs 
gård, Runda Villan och Flemingsbergsskogens naturreservat. Tvärförbindelse 
Södertörn och befintlig järnväg är av riksintresse. 
Fastigheterna i planområdet ägs till stora delar av Huddinge kommun och 
Trafikverket, men privata fastigheter berörs och fem privata bostadsfastigheter berörs 
på ett betydande sätt genom att deras fastigheter behöver lösas in som ett led i 
Tvärförbindelse Södertörns genomförande. 
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Tvärförbindelse Södertörn är av riksintresse och är av stor allmän vikt genom att den 
möjliggör för förbättrade resmöjligheter för bilresenärer, tung trafik, cyklister och 
gångtrafikanter på Södertörn. Utifrån detta bedömer förvaltningen att detaljplanen 
stämmer överens med det kommunala intresset för området samt överväger de 
enskilda intressena mot inlösen av bostadshus och ökade bullernivåer samt de 
allmänna intressena att inte påverka naturreservat och kulturvärden. 
Detaljplanen bedöms inte medföra betydande miljöpåverkan. Bedömningen är därför 
att en strategisk miljöbedömning enligt miljöbalken (MB) inte behöver göras. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Anders Lönroth (MP) och Nujin Alacabek (V). 
 
Anders Lönroth (MP) yrkar avslag på ärendet.  
 
Nujin Alacabek (V) avstår från att delta i beslutet.  
 
Propositioner 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 
förslag till beslut eller i enlighet med Anders Lönroths (MP) avslagsyrkande och 
finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens förslag till beslut.  
 
Reservationer 
Anders Lönroth (MP) lämnar en skriftlig reservation som biläggs protokollet.  
 
Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Akten 
Trafikverket 

  
 



 

 

 

Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2022-06-15 

PROTOKOLLSANTECKNING 
 
Ärende 4: Inriktningsärende 2023-2025 
 

Huddinge är på många sätt en bra kommun att bo och verka i, men här finns också allvarliga 
samhällsproblem. Underfinansieringen och nedskärningarna i Huddinges välfärd har pågått i 
flera år och har lett till att lärartätheten tillhör de lägsta i landet, personalen i äldreomsorgen 
måste jaga minuter och det finns stora skillnader mellan våra olika bostadsområden. Den höga 
sjukfrånvaron bland personalen i Huddinge kommun har till viss del förbättras efter pandemin, 
men är ändå ett fortsatt problem.  Huddinge har nu tre utsatta områden på polisens lista över 
utsatta områden. Det är oacceptabelt.  

Socialdemokraterna vill tacka medarbetare och chefer som varje dag gör viktiga insatser i 
kommunens verksamhet. Vi är även tacksamma för den redovisning som presenterats i ärendet 
med avseende på kommunens nuvarande ekonomiska läge och förutsättningarna för de 
kommande åren. Den mycket professionella och pedagogiska insats som görs för att redovisa 
kommunens ekonomiska läge ger politiken förutsättningar för att styra kommunen i den 
riktning som medborgarna efterfrågar via de allmänna valen. Varje års budget och ekonomiska 
prioriteringar förutsätter ett gott och välinformerat kunskapsläge.  

Inriktningsärendet för budgeten bygger på den moderatledda koalitionens beslut om mål och 
budget som togs hösten 2021. Vi Socialdemokrater lade då fram ett eget budgetförslag som 
sätter välfärden och tryggheten först – den budgeten tillsammans med det förslag som vi lade 
fram för Delårsrapporten per mars 2022 menar vi hade gett bättre förutsättningar för våra 
verksamheter. 

Med den nya styrprocessen och arbetet med mål- och budget söker de politiska partierna vägar 
framåt för hur beredningen ska gå till. Det är bra att förvaltningens förslag till beslut nu 
formuleras som att kommunstyrelsen tagit del av underlaget. På så vis blir kommunstyrelsens 
behandling av ärendet ett rent informationsärende utan någon självständig politisk beredning 
eller beslutsgång: ekonomiska prioriteringar och mål fastställs i andra sammanhang, i 
beslutsärenden som rör sakpolitiska frågor, exempelvis om kommunens verksamheter. 
Kommunstyrelsens beslut skulle därmed lika gärna kunna ha formulerats som 
”Kommunstyrelsens noterar informationen till protokollet”.  

Samtidigt finns det i innevarande ärende ett antal bilagor och handlingar som presenteras som 
”förslag”: det kan därför bli oklart för politiska representanter om man antas ta politisk ställning 
till underlaget eller inte. Socialdemokraterna väljer därmed att inte delta i beslutet.  

För Socialdemokraterna 

Sara Heelge Vikmång 



Huddinge kommun
Kommunstyrelsen
2022-06-15

Protokollsanteckning

Ärende 4: Inriktningsärende 2023-2025

Det här ärendet handlar egentligen bara om att vi som kommunstyrelse mottagit
förvaltningens underlag inför den kommande budgetprocessen. Underlaget bygger på ett
beslut om mål och budget vi i Miljöpartiet inte stod bakom, hade vårt förslag gått igenom
hade förutsättningarna sett annorlunda ut.

Vi ser nu fram emot en process där de olika nämnderna på ett ärligt och transparent sätt
redovisar sina behov och hur det här underlaget skulle påverka respektive verksamhet.
Tidigare år, med facit i hand, är det lätt att se att en del nämnder inte redovisat hela bilden.
Vi hoppas på en mer ärlig redovisning framöver.

Miljöpartiet de gröna

Anders Lönroth Anders Abel



 

 

Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2022-06-15 

 

Protokollsanteckning 

 

Ärende 4: Inriktningsärende 2023–2025 

 
Inriktningsärendet ska vara ett underlag för mål och budget och bör andas 
tjänstemannatur. Dock går det inte att undvika att notera att det innehåller 
ett antal tydligt politiska skrivningar gällande successivt sänkt skattesats 
och andra mål som är en produkt av den borgerliga minoritetskoalitionens 
mål och budgetförslag. Den borgerliga politik som inriktningsärendet 
bygger på delas inte av Vänsterpartiet. Vi menar att Huddinge behöver en 
annan inriktning på politiken, bort från privatiseringar och nedskärningar 
och med en utbyggd och stark välfärd. 

Beslutspunkten är formulerad på ett sätt som gör att kommunstyrelsen 
enbart ska se sig som informerad i ärendet. I själva verket rör sig 
inriktningsärendet om en form av budgetdirektiv. Den nuvarande 
utformningen ger intrycket att inriktningsärendet enbart är ett ärende av 
tjänstemannanatur. Vår bedömning är annorlunda. 

 
Vid budgetfullmäktige hösten 2021 hade Vänsterpartiet ett eget förslag till 
Mål- och budget med andra prioriteringar och fler satsningar som hade 
gett Huddinge andra förutsättningar.  

Med anledning av det så avstår vi från att delta i beslutet. 
 
 

Nujin Alacabek  Britt Björneke 
 
 
Niklas Bougt 
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PROTOKOLLSANTECKNING 

Ärende 6: Detaljplan för Drakskeppet 1 med flera - beslut om 
planuppdrag 

Vi socialdemokrater ser positivt på att Huge Bostäder tillsammans med en exploatör vill 
utveckla området med 500 bostäder i närheten av Masmo tunnelbanestation och nära den 
framtida spårvägen. Vid flera tillfällen har vi framfört att det finns ännu en uppgång från 
tunnelbanan som är plomberad, men som skulle kunna användas för att tillföra fler bostäder i 
ett kollektivtrafiknära läge i ett växande Huddinge.  

Vi menar att Huddinge ska utvecklas med fler bostäder och att våra bostadsområden ska ha en 
blandning av upplåtelseformer och bostadsstorlekar. Idag byggs det tyvärr för få hyresrätter i 
relation till efterfrågan och vi är glada att det skulle tillkomma hyresrätter i och med detta 
projekt. Det är också viktigt att de bostäder vi planerar att bygga ligger i närheten av 
kollektivtrafik – det är en förutsättning för att fler ska ha möjligheten till att lämna bilen hemma 
och det är ett steg som behöver tas av många för att kunna möta upp de klimatmål som vi 
behöver nå. 

Att planera för fler bostäder ger också området en chans för ny näringsverksamhet och service, 
detta är bra givet att vi gärna ser att fler företag etablerar sig i kommunen så att även fler 
arbetsplatser kan skapas.  

Med detta stora tillskott av bostäder anser vi också att vårt förslag om en ny mötesplats för 
ungdomar i Masmo är ännu mer angeläget och bör påbörjas skyndsamt. När vi investerar i en 
meningsfull fritid för våra barn och unga investerar vi också i vår gemensamma framtid. 

För Socialdemokraterna 

Sara Heelge Vikmång 
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Protokollsanteckning 

 

Ärende 6: Detaljplan för Drakskeppet 1 med flera – beslut 

om planuppdrag 

 
Vänsterpartiet välkomnar att det nu tas ett större helhetsgrepp kring Vårby 
Haga och området kring Masmo station i och med den här detaljplanen. 
Projektet innehåller cirka 500 bostäder. Vänsterpartiet menar att det i 
sammanhanget är viktigt att komma ihåg att inte bara bygga bostäder utan 
även samhällsservice, förskola, se över behovet av ny grundskola med 
mera för att det ska bli tydligt att det är samhällsutveckling och inte 
människoförvaring som projektet går ut på. Man ska kunna använda sitt 
område, inte bara sova där och sedan åka därifrån igen.  
 
Från den borgerliga minoritetskoalitionens sida menar man att området 
idag domineras av hyresrätter och att det därför är viktigt att bygga fler 
bostadsrätter för att får en bättre mix. Vi hävdar att man inte kan se 
tillgången på blandade upplåtelseformer på det sättet. Att inom ramen för 
ett projekt enbart bygga bostadsrätter är inte blandade upplåtelseformer, 
det är bara en upplåtelseform. Huddinges mix måste ses som en helhet 
och i det sammanhanget anser vi att hyresrätter är prioriterade.  
 

 

Nujin Alacabek  Britt Björneke 
 
 
Niklas Bougt   
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Protokollsanteckning 
 

Ärende 8: Genomförandebeslut för upprustning av 
Drejarparken 
 
Det är bra och viktigt att parken rustas upp. Speciellt mot bakgrund av att 
Utsäljeparken, som ligger i närheten, planeras för andra ändamål än som 
parkyta. När det gäller detta vill vi också framhäva vikten av att undvika 
hårdgjorda ytor i lekparksdelen av den nya Drejarparken.  
 
När det gäller den planerade konstgräsplanen anser vi att det är viktigt att 
man använder sig av material som är miljöanpassade. Bland andra 
Kemikalieinspektionen har varit kritisk till att bygga konstgräsplaner 
eftersom mikroplasterna i granulatet riskerar att hamna i dagvattnet. 
 
 
 
Nujin Alacabek  Britt Björneke 
 
 
Niklas Bougt   
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Yrkande

Ärende 9: Genomförandebeslut för gång- och cykelbana längs Stambanevägen

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar för egen del

Att ärendet överlämnas till förvaltningen för förnyad beredning, inklusive att bemyndiga
förvaltningen att söka alternativa sträckningar och lösningar även om de inte följer tidigare
inriktningsbeslut.

Motivering
Stambanevägen är utpekat som ett huvudcykelstråk i kommunens cykelplan och det är
välkommet att en utbyggnad nu är på väg.
Inför genomförandebeslutet har en inledande projektering gjorts som försökt hantera de
många utmaningar som finns på platsen med ett trångt gaturum som ska hantera flera
funktioner. Det föreslagna projektet har gjort avvägningar utifrån de förutsättningar och
intressekonflikter som finns. Vi känner tyvärr inte att det utifrån det beslutsunderlag som
presenterats går att säga att detta är den bästa lösningen som går att åstadkomma.

Den föreslagna lösningen har flera uppenbara nackdelar för gående och cyklister:
● En gemensam gång- och cykelbana om 3 meter är avsevärt sämre än de minimimått

på 4 meter som cykelplanen anger för ett huvudcykelstråk. Det här är ett stråk där
barn går och cyklar till skolan tillsammans med pendlingscyklister som ska till stan.
Med en så här smal lösning blir det otryggt för gående med cyklister som passerar,
det blir helt enkelt omöjligt att hålla tillräckligt avstånd för cyklister.

● Avsaknad av skiljeremsa mot körbanan gör att gång- och cykelbanan i praktiken är
ännu smalare; som cyklist är det omöjligt att på ett säkert sätt nyttja den yttersta
halvmetern mot en hög kantsten. Resultatet blir att cyklister behöver hålla in mot
mitten och inte kan lämna rimligt avstånd till gående vid passage.

● Avsaknad av skiljeremsa gör att höjdskillnaden vid utfarterna inte kan tas upp inom
skiljeremsan, utan kommer att inkräkta på gång- och cykelbanan och ge gupp vid
varje utfart, på samma sätt som återkommande kritiserats längs t.ex. Åvägen och
Källbrinksvägen. Guppen ger både komfortproblem och trängselproblem då cyklister
undviker den yttersta delen av cykelbanan där höjdskillnaden är som störst. Det blir
även problem med snöröjning och halkbekämpning som inte kan göras lika effektivt
som på en plan yta.

● Det saknas en analys av den planerade genomgående cykelbanan vid korsningen
med Lillskogsvägen. Vid en uppmärksammad hovrättsdom från en olycka i Göteborg
friades en lastbilschaufför som svängt höger och kört ihjäl en cyklist. Är detta trots det
fallet den bästa/säkraste lösningen eller finns det andra bättre alternativ?



● Vid södra änden av Stambanevägen innebär den nya dragningen att cyklister till/från
Stuvsta centrum får byta sida över Stambanevägen två gånger inom ett hundratal
meter.

● Korsande fordonstrafik har inte tydlig väjningsplikt vid någon av passagerna.
Eftersom de redan är hastighetssäkrade och ingår i ett huvudcykelstråk bör
alternativet att de utförs som cykelöverfart och inte cykelpassage analyseras. Ett
alternativt utförande är med väjningspliktsmärken (även riktad ut mot rondellen), på
liknande sätt som cykelpassagen på östra delen av Hälsovägen.

● Hela gatans bredd fram till fastighetsgräns verkar inte utnyttjas, vilket är oerhört
märkligt när breddmåtten för cykelbanan inte kan uppfyllas.

● Vid korsningen till Lillskogsvägen är en vägskylt projekterad att placeras i GC-banan.
● Skyltar placeras med stolpen i GC-banans kant, vilket gör att själva skylten sticker ut

i huvudhöjd för en cyklist om den monteras på normal höjd.

Vi har stor respekt för att utrymmet inte medger en lösning som är bra för alla trafikslag och
som är enkel att underhålla. Det här är en sträckning där prioriteringar behöver göras mellan
olika intressen. För att kunna fatta ett välgrundat beslut behöver dessa prioriteringar göras
tydliga.

I Huddinge kommuns trafikstrategi är det tydligt att gång- och cykeltrafiken ska prioriteras
framför bilism. Den föreslagna lösningen speglar vi den första anblick inte den prioriteringen
och eftersom ingen analys finns i beslutsunderlaget går det inte att avgöra vilka avvägningar
som gjorts.

2/3



Ytterligare en avvägning som behöver göras är mellan funktion och kostnader för drift. När
det är så stora utmaningar att få till en bra lösning som det är här, så bör en högre
driftkostnad kunna accepteras. En lösning som avhjälper flera av nackdelarna är en gång-
och cykelbana i samma plan som körbanan, med en målad linje med plast-pollare. Det
möjliggör att gående och cyklister enkelt kan använda sig av körbanan om den är fri när det
är trångt på gång- och cykelvägen vid t.ex. möten. Driftkostnaden för en sådan är högre då
pollarna tenderar att bli sönderkörda av bilister och snöröjningen blir mer komplicerad. Vi ser
dock att ett sådant alternativ med högre driftkostnad bör undersökas för att se om det på det
stora hela blir en bättre lösning.

Där gång- och cykelbanan korsar anslutande vägar bör det tas fram en lösning som är tydlig
med att all biltrafik som korsar gång- och cykelbanan har väjningsplikt. Det behöver tyvärr
även nämnas att cykeltrafiken då självklart inte ska ha väjningsplikt. Tyvärr finns det flera
situationer där ömsesidig väjningsplikt använts av lagstiftaren, vilket bara ger ytterligare
förvirring. Vi vill även påpeka att det är väjningsplikt vi vill uppnå, de svagare skrivningarna
som “ges tillfälle att passera” etc. som finns i delar av lagstiftningen är en nödlösning, det är
strikt väjningsplikt för biltrafiken som bör eftersträvas.

Slutligen saknar vi en framåtblickande analys av hur cykelstråket vidare söderut ska
anslutas från rondellen vid Stuvsta. När sträckan längs Stambanevägen nu byggs, så måste
den självklart förberedas för bra anslutningar i dess södra ände åt såväl söder som
öster-väster.

Vi ser fram emot att se förvaltningens utökade och reviderade beslutsunderlag där det
förhoppningsvis gått att hitta bättre utformning samt där prioriteringar vid intressekonflikter är
tydligt redovisade.

Miljöpartiet de gröna

Anders Lönroth Anders Abel
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Protokollsanteckning 
 

Ärende 10: Mark- och genomförandeavtal avseende 
Traversen 3 
 
Vi förstår behovet av att utöka Länna industriområde mot bakgrund av att 
mark behöver tas i anspråk i Storängens industriområde för andra 
ändamål. Däremot menar vi att det är problematiskt att man i det här 
sammanhanget väljer att sälja marken i stället för att upplåta den med 
tomträtt. Vi har i flera sammanhang tidigare framhävt behovet av att ha en 
långsiktig markpolitik som ger kommunen rådighet över den mark som 
faktiskt finns inom kommunen. 
 
 
Nujin Alacabek  Britt Björneke 
 
 
Niklas Bougt   
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Protokollsanteckning 

 

Ärende 11 Revidering av Översiktsplan 2030, beslut om granskning 

 

Liberalerna ställer sig bakom beslutet att skicka den reviderade översiktsplanen på granskninig.. Vi 
anser dock att den föreslagna översiktsplanen missar möjligheten att förbättra för boende i Glömsta, 
Stuvsta och Snättringe. 

Vi liberaler anser att kommunen missar möjligheten att minska trafikbelastningen på Glömstavägen 
och Häradsvägen genom att inte ta tillvara Åvägens förlängning till Kungens Kurva. 

Med en elektrifierad busslinje från Huddinge C till Kungens Kurva på den redan befintliga 
asfaltsvägen avlastas såväl Glömstavägen som Häradsvägen på onödig trafik. Samtidigt får boende i 
Huddinge och Fullersta närmare till handels- och upplevelseutbudet i den kommande regionala 
stadskärnan i Kungens Kurva. 

 

Med en hållplats i gömmarreservatet kommer också fler besökare att kunna ta del av allt som 
Gömmarskogen kan erbjuda. 

 

För Liberalerna 

Bo Källström   
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Protokollsanteckning 

 

Ärende 11: Revidering av Översiktsplan 2030, beslut om granskning 

Centerpartiet välkomnar revideringen, bland annat gällande inriktningen för förtätning i 

kollektivtrafiknära lägen, klimatrelaterade mål och kommunens status som naturkommun. Vi 

vill påminna om några viktiga frågor som inte finns med på det sätt som vi hade önskat. 

• Utvecklingsplan för Stuvsta. Denna kommundel saknar en tydlig inriktning från 

kommunen för framtida utveckling, trots närheten till Stockholm och 

pendeltågstation. En sådan utvecklingsplan behöver tas fram. 

• Utredning om vindkraftpark nära Sofielund. Vi anser att kommunen riskerar att 

missa en chans att bereda vägen för en vindkraftpark, som kapacitetsmässigt skulle 

kunna förse alla kommunens hushåll med hushållsel. Kommunens vilja till att utreda 

detta goda vindläge behövs. 

• Plan för rekreationscykling. Enligt tidigare beslut i Kommunfullmäktige ska 

kommunens cykelplan kompletteras med en plan för rekreationscykling i naturen. 

Detta ärende hade gärna fått innehålla detta, särskilt med tanke på aktuella förslag 

på olika stråk och kopplingar i naturen som ofta diskuteras. 

• Kollektivtrafik längs Brandvägen. Centerpartiet driver frågan om att göra plats för 

kollektivtrafik i form av elbussar genom och till reservatet. Tidsmässigt skulle detta 

föra Kungens kurva och Huddinge centrum närmare varandra, samtidigt som 

tillgängligheten till reservatet skulle öka. 

• Gång- och cykelbro över Drevviken. I skrivande stund pågår en första utredning för 

att möjliggöra en GC-koppling till Tyresö över sjön Drevviken. Vi påminner om de 

restids- och rekreationsvinster detta skulle föra med sig. 

 

För Centerpartiet 

Christian Ottosson  Henrik Juhlin  
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Protokollsanteckning ärende 11, 

Revidering av Översiktsplan 2030, beslut om granskning 

 

Drevvikenpartiet är mycket kritiska till att arbetet med en ny Översiktsplan nu går 

vidare till ett granskningsskede innan utvecklingsplanen som omfattar Skogås och 

Trångsund har presenterats för oss. Markanvändningskartan över Skogås och 

Trångsund har visserligen konkretiserats i detta förslag, men det är ändå svårt att få en 

bild över ambitionerna för området.  

Vi hade hellre sett att den pågående utvecklingsplanen för Skogås och Trångsund hade 

getts förutsättningar för att komma vidare med de goda ambitioner som nu finns i 

Översiktsplan 2030 innan nya förutsättningar beslutas i Översiktsplan 2050.  

Några rena felaktigheter från samrådsversionen har rättats efter våra påpekanden men 

det är fortfarande stora brister i beskrivningen av hur målen ska uppnås samt för 

nuläge och bakgrund.  

Att förslaget till Översiktsplan är helt digital och att det inte kommer att genomföras 

några dialogmöten denna gång utestänger invånare från deltagande. Motiveringen till 

att inte arrangera några möten är från förvaltningen att man då skulle ge invånarna en 

falsk förhoppning om att de kan påverka förslaget. Det är djupt olyckligt för invånare i 

Skogås och Trångsund, eftersom de inte hade något konkret förslag att lämna 

synpunkter på under samrådet. 

Det är vidare beklagligt att den omfattande Pdf på 134 sidor, som först nu finns att 

ladda ner från kommunens hemsida, inte finns med i handlingarna tidigare så vi hade 

kunnat behandla dem på partiernas respektive gruppmöten. Hur ska vi som politiker 

kunna veta vad det är vi skickar ut på granskning när vi själva måste leta efter 

informationen?  

Vårt påpekande i samrådsversionen om att teckenförklaringarna till kartorna bara finns 

i början av dokumentet och inte på varje kart-sida har inte tagits i beaktande. Det vore 

lämpligare att dela upp planen områdesvis med teckenförklaringar för varje område.  

Att denna Pdf inte ens ska finnas tillgänglig på biblioteken utan bara i kommunhuset 

och på servicecenter förstärker vår uppfattning att förvaltningen inte vill ha in några 

synpunkter från invånarna.  

 

För Drevvikenpartiet 

 

 

Ingalill Söderberg   

______________________ 

Drevvikenpartiet 

Tornslingan 15 

142 61 Trångsund 
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Protokollsanteckning

Ärende 11: Revidering av Översiktsplan 2030, beslut om granskning

I det här skedet, när ärendet ska ut på granskning, har vi inget ytterligare att tillägga utöver
det vi redan lyft tidigare i processen. Vissa delar av vår kritik har omhändertagits och det är
vi tacksamma för, men andra delar kvarstår. Översiktsplanen kommer aktualiseras även
under kommande mandatperiod och vi ser fram emot fler öppna dialoger med allmänheten
så vi kan få en Översiktsplan som möter framtidens behov.

Miljöpartiet de gröna

Anders Lönroth Anders Abel
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PROTOKOLLSANTECKNING 

Ärende 11: Revidering av översiktsplan 2030, beslut om 
granskning 
Socialdemokraterna vill tacka för förvaltningens förslag till reviderad översiktsplan. Vi vil också 
tacka för alla synpunkter och remisser som kommit in under samrådstiden. 

I det här skedet ställer vi oss bakom beslutet att gå ut på granskning med Vårt framtida 
Huddinge – översiktsplan för Huddinge kommun inklusive hållbarhetsbedömning i enlighet 
förvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 4 maj 2022.  

Vi ser fram mot att delta i den fortsatta beredningen av ärendet, även under granskningstiden 
efter samrådet.   

Bakgrund 

Vi välkomnar att Huddinge växer med nya bostäder och invånare och ser behovet av en längre 
planeringshorisont i översiktsplaneringen. En målhorisont på 2050 möjliggör prioriteringar men 
vi vill understryka att det ska ske positiv utveckling i hela kommunen.  Det är vidare bra att den 
reviderade översiktsplanen görs i digitalt format, men det är viktigt att en digitaliserad process 
inte leder till exkludering av synpunkter som inte kan kommuniceras i digitala kanaler.   

Av samrådsredogörelsen framgår det att skärpningen av restriktionerna till följd av pandemin 
ledde till att ett antal möten ställdes in och istället genomfördes i form av digitala träffar. Det 
är givetvis bra att träffarna trots pandemin kunde anordnas, men vi vill också betona att det 
digitala formatet kan ha brister i förhållande till en lösning där kommunens representanter finns 
på plats i det område som är föremål för samrådsprocessen. Det är bra att vissa fysiska träffar 
kunde anordas efter det att pandemirestriktionerna lättades, men vi vill också betona vikten av 
att fortsatt fånga upp röster och synpunkter även under granskningsprocessen.  

Ett rättvist och demokratiskt samhälle bygger på värderingarna om respekt, öppenhet och lika 
rättigheter för alla. I Huddinge ska alla invånare ha likvärdig offentlig service och ett jämlikt 
bemötande oavsett bostadsort, ålder, kön, sexuell läggning, könsöverskridande identitet eller 
uttryck, funktionsnedsättning, etnisk tillhörighet, religion eller annan trosuppfattning. All 
diskriminering ska motverkas. 

Översiktsplanen är i huvudsak bra och rimliga avvägningar mellan olika intressen har gjorts. Vi 
vill dock understryka att det är av stor vikt att det byggs blandade bostadsområden och vi vill 
särskilt betona vikten av att områden kompletteras med bostäder i upplåtelseformer som i 
dagsläget saknas eller som det är för få av. Det råder idag stor brist på hyresrätter med rimliga 
hyror som vanligt folk har råd att efterfråga i kommunen. En särskild prioritering bör därför vara 
att få till fler hyresrätter så att unga kan flytta hemifrån, äldre kan flytta från sin villa och så att 
de som vill bo i hyresrätt kan göra det. En viktig förutsättning för att förbättra företagsklimatet 
i kommunen är att det finns god tillgång på verksamhetsmark.  

https://sammantraden.huddinge.se/welcome-sv/namnder-styrelser/kommunstyrelsen/kommunstyrelsen/agenda/bilaga-3-ks-samradsredogorelsepdf-47728?downloadMode=open


 

 

Översiktsplanen ska hålla över en lång tid och har med fördel ett brett stöd hos allmänheten 
och i kommunfullmäktige. Samrådet har varit en viktig del av förankringen hos Huddingeborna, 
föreningslivet och de lokala företagarna. Stora och omfattande beslut som påverkar vår 
kommun över flertalet mandatperioder kräver extra försiktighet och medvetenhet – så att vi 
på allra bästa sätt kan sätta upp riktlinjer som håller över en längre tidsperiod.   

Utvecklingen av Huddinge måste ske hållbart och rättvist och ta hänsyn till såväl klimat och 
miljö, sociala aspekter och omtanke om våra gemensamma skattekronor. Huddinge är en 
kommun som växer relativt snabbt i både i befolkningsantal och exploatering. Huddinge är 
också en kommun med stora grönområden, det vill vi gärna bibehålla och ta hand om. Därför 
menar vi att kommunens markanvändning ska präglas av ansvar och effektivitet och för att 
bevara grönområden menar vi att exploatering i första hand ska ske i anslutning till befintliga 
områden i kollektivtrafiknära lägen.   

Ett växande Huddinge med fler jobb och företag 

Idag ligger Huddinge fortfarande lågt i olika rankings som görs om näringsklimatet i Sveriges 
kommuner. Socialdemokraterna vill att Huddinge ska ha fler och växande företag och antalet 
arbetsplatser i kommunen ska öka. Det gör vi genom att hela Huddinge utvecklas och genom 
ett aktivt arbete för att tillskapa lokaler och möjliggöra tillgång till mark. Huddinge ska fortsätta 
hävda sig som en viktig plats för kunskap och innovationer. 

En trygg kommun där människor har råd med en bostad 

Socialdemokraterna vill se ett Huddinge som håller ihop där vi bygger bort sociala och fysiska 
barriärer. Huddinge ska skapa förutsättningar för jämlika livsvillkor, god hälsa och trygghet i alla 
områden. Bostadsbristen är akut och behovet av bostäder ökar ytterligare när befolkningen 
växer snabbt. Störst fokus ska vara på att planera för fler hyresrätter, speciellt när Huddinge 
har färre hyresrätter och fler äganderätter jämfört med länet. Det är positivt att fritid och 
mötesplatser också finns med i målbilden. En meningsfull fritid och mötesplatser för alla 
kommuninvånare bidrar till en tryggare, en mer jämlik och en attraktiv kommun. 

Ett hållbart Huddinge med ekosystem i balans 

Klimatfrågan är vår tids största utmaning, vi är därför positiva till att översiktsplanen har ett 
tydligt fokus på att minska klimatpåverkan. Vi socialdemokrater anser att man genom 
investeringar i energieffektiviseringar kan minska utsläpp samtidigt som kostnaderna långsiktigt 
sjunker. Huddinge ska arbeta för innovationer som bidrar till att minimera klimatavtrycket för 
alla som bor, besöker och verkar i kommunen. Utsläppen från transporter ska minska och det 
är viktigt att vi bygger i kollektivtrafiknära lägen och underlättar gång- och cykeltrafik.  

Huddinge har fantastiska naturområden och sjöar som ska tillgängliggöras för fler. Parker och 
parkmiljöer bidrar också till ett gott vardagsliv.  

För Socialdemokraterna 

Sara Heelge Vikmång 
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Protokollsanteckning 
 

Ärende 11: Revidering av Översiktsplan 2030 – beslut om 
granskning 
 
Översiktsplanen är en viktig del av hur Huddinge kommun ska utvecklas 
på ett övergripande plan. Vänsterpartiet menar att det därför är olyckligt att 
kommunen enbart haft samråd med medborgarna via digitala kanaler 
denna gång, även om vi förstår orsaken till det. Digitala samråd ställer helt 
andra krav på information och tydlighet gentemot medborgarna om att en 
sådan möjlighet finns. Den digitala klyftan gör också att färre har möjlighet 
att delta eftersom alla varken har tillgång till- eller kunskap om datorer. 
Därför menar vi att mer borde ha gjorts för att involvera medborgarna i 
samrådsdialogerna för utvecklingen av Huddinge och Översiktsplanen. 
 
Vi menar också att översiktsplanen saknar tillräckliga skrivningar gällande 
de östra kommundelarna och hur dessa ska utvecklas och inkluderas 
bättre i Huddinge som kommun. Det är också olyckligt att Entré Skogås 
inte blev av. Utvecklingen av Skogås och Trångsund är viktig och borde 
ha en tydligare vision från kommunens sida bland annat med upprustning 
av Skogås centrum för att göra det till en mer attraktiv och trygg plats. Det 
behöver också bli mer attraktivt för nya företag att etablera sig i själva 
centrumanläggningen där det idag finns lokaler som saknar hyresgäster. I 
båda områdena behövs också upprustning av det befintliga 
bostadsbestånd som ägs av Huge Bostäder AB samt nybyggnation av 
hyresrätter med rimliga hyror.  
 
Nujin Alacabek  Britt Björneke 
 
 
Niklas Bougt   
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FÖRSLAG 
 
Ärende 12: Näringslivsstrategi 2022-2026 för Huddinge 
kommun 
 
Förslag till beslut  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Kommunfullmäktige bifaller förslag på Näringslivsstrategi 2022-2026 för Huddinge kommun 
(bilaga 1), med följande ändring, 

2. sista stycket under rubriken ”1. Aktiv dialog och samverkan för ett bra företagsklimat” (sida 
5) stryks och ersätts med följande stycke: 

a. ”För att stärka det kommunala välfärdsuppdraget kan kommunen låta företag, 
föreningar och ideella organisationer vara med och bidra till Huddingefamiljens 
välfärd. Genom en aktiv kvalitetsprövning och där god konkurrens på schyssta och 
lika villkor är nyckelorden kan möjlighet skapas för olika aktörer att engagera sig i 
välfärdsbygget”. 

Bakgrund och sammanfattning 

Huddinge ska vara en konkurrenskraftig kommun med ett starkt näringsliv. Det är viktigt för 
jobben, tillväxten och inte minst för möjligheten att finansiera vår gemensamma välfärd – skola, 
vård och omsorg. Det är därför av stor vikt att de näringspolitiska insatserna stärks. Den 
näringslivsstrategi som kommunfullmäktige ska fatta beslut om är ett viktigt steg på vägen och 
en angelägen fråga för hela Huddinge. 

Motivering – syftet med en näringslivsstrategi 

Socialdemokraterna anser att företagare och entreprenörer ska ges goda förutsättningar att 
växa och utvecklas i Huddinge. Likaså behöver samverkan mellan politik, näringsliv och akademi 
förbättras, och företag måste ha tillgång till rätt kompetens, lämpliga verksamhetslokaler och 
verksamhetsmark. Utöver det ska kommunen givetvis arbeta systematiskt och effektivt i sin 
kontakt med det lokala näringslivet, både med befintliga näringsidkare och med företag som 
har potential och intresse för att etablera sig i Huddinge. 

När Huddinge växer med nya bostäder, invånare och verksamheter i en hög takt kommer fler 
aktörer behöva vara med, bidra och ta ansvar. Kommunen behöver ta fram en transparent och 
tydlig process för hur kommunen i ett tidigt skede kan besluta om driftsformen för sina olika 
verksamheter. Det kommunala beslutet om hur den kommunala verksamheten ska bedrivas 
kan sedan visa på var och när icke kommunala aktörer kan komma in i bilden och i samarbetet, 



 

 

däribland företag och näringsliv. Vi menar att frågan om driftsform inte är en fråga som ska 
behandlas i en näringslivsstrategi.  

Vi står inte bakom det utskickade förslagets skrivelse om att kommunen ska ha aktiv 
konkurrensprövning för att lösa det kommunala välfärdsuppdraget. I en tid när vi redan i dag 
har skolor med många elever, föräldrar i vissa delar av kommunen får resa långt för att lämna 
på förskola och många äldre efterfrågar en plats på äldreboende är det inte rätt väg att gå. 
Huddinge kommun behöver även i framtiden bidra med goda och långsiktiga verksamheter av 
hög kvalitet som invånarna efterfrågar. Kommunen måste då ges planeringsmässiga 
förutsättningar för att fullfölja ett av sina allra viktigaste uppdrag – att trygga en generell välfärd 
av god kvalité.  

Huddinges välfärd ska inte vara en okontrollerad marknad utan den ska vara generell och ges 
efter behov. Det är viktigt att skattemedlen används på rätt sätt och inte går till privata vinster 
i stora koncerner. I verksamheter som finansieras med offentliga medel såsom förskola, skola 
och äldreomsorg ska det finnas olika inriktningar med hög kvalitet för invånarna att välja mellan. 
Vi menar att det är viktigare än att enbart fokusera på vem som är utförare av verksamheten. 

Vad Socialdemokraterna saknar i utskickat förslag på näringslivsstrategi – några utvalda punkter  

Trygghet är en förutsättning för ett starkt och växande näringsliv  

Brottsligheten och otryggheten påverkar hela samhället. Det påverkar näringslivet, förtroendet 
vi känner för rättsväsendet och tilliten Huddingeborna emellan. För näringsverksamhet är det 
särskilt problematiskt stölder, inbrott och skadegörelse. Vi måste bekämpa både brotten och 
brottens orsaker. Det effektivaste sättet att hindra unga människor att välja kriminalitet är att 
erbjuda något som är bättre: en bra utbildning, något meningsfullt att göra på fritiden, ett första 
jobb, en möjlighet att flytta hemifrån. Näringslivet och företagen spelar en central roll i hela 
samhällets arbete mot såväl brottslighet som otrygghet. Socialdemokraterna efterfrågar 
därmed i näringslivsstrategin ett större fokus även på näringslivets roll i detta arbete. Menar vi 
allvar med näringslivsstrategins uttalade mål om ”en växande arbetsmarknad med lika många 
arbetstillfällen i Huddinge som förvärvsarbetande kommuninvånare” måste vi först säkra 
tryggheten i hela kommunen. Näringslivet i Huddinge ska vara försäkrade om att kommunen 
och kommunens bolag gör allt för att motverka otrygghet och bidra till trygghet för företag och 
personal. 

Ordning och reda i upphandlingar och schyssta villkor 

Varje år upphandlar det offentliga i Sverige varor och tjänster för miljarder kronor. Vi ser det 
som självklart att näringslivsstrategin också måste behandla och knyta an till kommunens 
upphandlingsarbete. Huddinge kommun ska använda sig av upphandlingar på ett långsiktigt 
och strategiskt sätt. Det handlar om att följa upp de upphandlingar som gjorts för att säkerställa 
att kraven som ställts efterlevs men också om att bidra till att skapa ordning och reda på 
arbetsmarknaden och trygghet i arbetslivet. Det kan bland annat göras genom att ställa krav på 
arbetsrättsliga villkor om lön, semester och arbetstid i nivå med kollektivavtal. Företagen ska 
inkluderas och ges möjlighet att delta i upphandlingsarbetet. Tillsammans med företag kan 
kommunen bidra till en hållbar utveckling genom kvalitetssäkrade upphandlingar.  

Att tillsammans med näringslivet motverka osund och olaglig konkurrens på arbetsmarknaden 



 

 

När företag eller organisationer medvetet bryter mot olika slags regler i arbetslivet kallar vi det 
för arbetslivskriminalitet. Det kan vara att de bryter mot regler om arbetsmiljö, tar del av bidrag 
som de inte har rätt till, inte betalar skatter och avgifter eller låter människor arbeta som inte 
har arbetstillstånd i Sverige. Arbetslivskriminaliteten kan precis som annan brottslighet vara 
mer eller mindre allvarlig, den kan ta sig olika uttryck och den kan påverka resten av samhället 
i varierande utsträckning. För näringslivets del är arbetslivskriminaliteten bland annat en källa 
till osund konkurrens mellan företag då aktörer som bedriver en laglig och schysst verksamhet 
får svårare att verka, konkurrera och överleva. Socialdemokraterna efterfrågar därför ett 
uttalat avsnitt i näringslivsstrategin som lyfter frågan om hur kommunen tillsammans med 
näringslivet kan motverka arbetslivskriminalitet. Att motverka kriminalitet är givetvis i första 
hand en polisiär och därför inte en kommunal angelägenhet, men vi är övertygade om att 
kommunen tillsammans med företagen kan arbeta preventivt på dessa områden på samma sätt 
som vi arbetar preventivt mot annan typ av brottslighet.  

För Socialdemokraterna 

Sara Heelge Vikmång 
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Förslag 

 

Ärende 12: Näringslivsstrategi 2022–2026 för Huddinge 

kommun 

 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
1. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta förslaget till 
näringslivsstrategi med ändringar i enlighet med punkterna 2 och 3 nedan. 
 
2. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att stryka meningen 
”Tvärförbindelse Södertörn är viktig för företagens utveckling i södra 
Stockholm och Huddinge.” som återfinns under rubriken 
Näringslivsperspektiv i samhällsplanering för hållbar utveckling.  
 
3. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att stryka meningen 
”Detta genom att kommunen har aktiv konkurrensprövning, möjliggör för 
privata aktörer att bygga och driva ny samhällsservice och skapar 
förutsättningar för god konkurrens på schyssta och lika villkor.” som 
återfinns under rubriken ”Aktiv dialog och samverkan för ett bra 
företagsklimat. 
 
Bakgrund 
Vänsterpartiet menar att förslaget till Näringslivsstrategi för Huddinge 
2022–2026 över lag är bra. Ett bra näringslivsklimat, god dialog och att 
företagen trivs i Huddinge är viktigt, inte minst för att skapa fler 
arbetstillfällen i kommunen. Företagen spelar också en viktig roll i den 
gröna omställningen av kommunen. Därför blir det märkligt när det i 
förslaget till Näringslivsstrategi under rubriken Näringslivsperspektiv i 
samhällsplanering för hållbar utveckling står ”Tvärförbindelse Södertörn är 
viktig för företagens utveckling i södra Stockholm och Huddinge.” 
Vänsterpartiet motsätter sig denna mening eftersom vi anser att 
Tvärförbindelse Södertörn är ett ohållbart motorvägsprojekt, såväl 
ekonomiskt som för klimatet. Därför menar vi att det är viktigt att den 
meningen stryks. Det är dessutom tveksamt om detta verkligen är alla 
företags uppfattning. 
 
Under stycket Aktiv dialog och samverkan för ett bra företagsklimat finns 
en mening i sista stycket som lyder ”Detta genom att kommunen har aktiv 
konkurrensprövning, möjliggör för privata aktörer att bygga och driva ny 
samhällsservice och skapar förutsättningar för god konkurrens på 



schyssta och lika villkor.” Vi menar att skrivningarna gällande 
konkurrensutsättning bör lyftas ut. Kommunala verksamheter i 
välfärdssektorn bör drivas i egen regi för att minska risken för att 
skattepengar hamnar i privata fickor i stället för att gå till välfärden och 
också för att vi får bättre rådighet över dom. Dessutom innebär 
konkurrensutsättning inte att nya arbetstillfällen skapas utan att 
kommunala tjänster byts ut mot privata tjänster.  
 
 
 

Nujin Alacabek  Britt Björneke 
 
 
Niklas Bougt 
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Ordförandeförslag ärende 12 – Näringslivsstrategi 2022–2026 
för Huddinge kommun 
 

Ändringsförslag 
 

Sidan 5, stycke 4 under rubriken: 1. Aktiv dialog och samverkan för ett bra 
företagsklimat. 
 

Nuvarande lydelse: 

Tillsammans med företag som kan vara med och bidra till Huddingefamiljens välfärd, tar 
kommunen hjälp med att lösa det kommunala välfärdsuppdraget. Detta genom att 
kommunen har aktiv konkurrensprövning, möjliggör för privata aktörer att bygga och 
driva ny samhällsservice och skapar förutsättningar för god konkurrens på schyssta och 
lika villor.  

 

Förslag till ny lydelse: 

Kommunen ska låta företag, föreningar och ideella organisationer vara med och bidra till 
Huddingefamiljens välfärd. Ett aktivt arbete med konkurrensprövning ska bedrivas. 
Privata aktörer ska få möjlighet att bygga och driva samhällsservice och goda 
förutsättningar för konkurrens på schyssta och lika villkor ska skapas.  

 

 

Daniel Dronjak (M) 
Kommunstyrelsens ordförande 

 



 

 
Förslag till beslut 
 

Ärende 12. Näringslivsstrategi 2022–2026 för Huddinge kommun 
Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslut 

Näringslivsstrategi 2022–2026 för Huddinge kommun, bilaga 1 till tjänsteutlåtande daterat 4 
maj 2022, återremitteras för komplettering enligt vad som anges nedan. 

 

Bakgrund 

Syftet med strategin är att företagare ska få en bild av hur Huddinge kommun arbetar med 
näringslivsfrågor. En av de viktigaste frågorna för att säkerställa ett gott företagsklimat, 
tryggheten, behandlas dock hastigt och slentrianmässigt. Även handlingsplanen för ett 
förbättrat företagsklimat 2022 lämnar mer att önska kring uppföljning av brott och otrygghet 
för det lokala näringslivet. 

När Svenskt Näringsliv har undersökt det lokala företagsklimatet genom den årliga 
enkätundersökningen som omfattar över 30 000 företag så har Huddinge kommun presterat 
sämre en snittet för Sverige. När det gäller brott och otrygghet placerar vi oss på plats 260, 
av Sveriges 290 kommuner. 

Det rimliga vore att tryggheten behandlas på samma sätt som Nöjd-kund-index, dvs. att 
resultatet, utifrån exempelvis Svenskt Näringslivs årliga undersökning eller ett passande 
alternativ, analyseras och jämförs med de kommuner som har bäst resultat, särskilt inom 
länet, för att förslag på förbättringar ska kunna tas fram. 

 

 

Sverigedemokraterna 
Mats Arkhem 
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PROTOKOLLSANTECKNING 

 
Ärende 20: Asfaltering Björkängshallens parkering - 
Huddingeförslag 
 
De senaste åren har Huddinge expanderat kraftigt och kommunen står inför en fortsatt 
tillväxt. När Huddinge växer och utvecklas är ytor för idrott och rörelse nödvändiga för att vi 
ska fortsätta vara en socialt hållbar kommun. I detta ingår att kommunikationerna till- och 
parkeringsmöjligheterna vid våra idrottsanläggningar behöver vara tillräckliga och i bra skick.  
 
Parkeringen på grusplanen vid Björkängshallen, en av kommunens mest välbesöka 
idrottshallar, har dock sedan många år varit problematisk. Det handlar om gropar i marken, 
vattenansamlingar och lera. Följden blir en ökad risk för fordonsskador, såväl som en sämre 
tillgänglighet när man ska ta sig till och från sin bil. Detta samtidigt som behovet av dugliga 
parkeringsplatser vid hallen är stort, inte minst i samband med matcher, cuper och andra 

större tillställningar. Därtill nyttjas parkeringen även av personer som ska till förskolan 
Solängen och återvinningsstationen.  
 
Vi är medvetna om att markförhållandena för parkeringen är sämre än önskvärt och att det 
innebär utmaningar för underhållsarbete på platsen. Vi vill samtidigt betona att vi ser ett 
tydligt behov av att utveckla och förbättra parkeringsförhållandena vid Björkängshallen och 
vi kommer därför att fortsätta vara en konstruktiv kraft i Huddinge Samhällsfastigheters 
styrelse för att hitta lösningar på detta. 

 

För Socialdemokraterna 
 

 

 
Sara Heelge Vikmång  
 
 

 

 



 

 

Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2022-06-15 

 

Protokollsanteckning 

 

Ärende 25: Detaljplan för del av Solgård 1:1 m.fl. med 

anledning av Tvärförbindelse Södertörn inom 

kommundelarna Flemingsberg, Sjödalen och Fullersta – 

beslut om antagande 

 

Vänsterpartiet anser inte att Tvärförbindelse Södertörn bör byggas. Vi 
menar att det är en infrastruktursatsning som leder åt fel håll. Den riskerar 
att öka den tunga trafiken genom Huddinge för att nå till och från Norviks 
djuphamn i Nynäshamn. Vi anser att en bättre infrastrukturlösning för 
godstransporter från Norviks hamn hade varit utbyggd kapacitet för 
tågtrafik. Vi oroas också över de höga partikelhalter som uppmäts längst 
motorvägar och menar att det riskerar att försämra luftkvaliteten avsevärt.  
 
I detta är ende handlar det om att upprätta en detaljplan för att göra 
konsekvensändringar som behövs i samband med bygget av 
Tvärförbindelse Södertörn. Syftet är bland annat att möjliggöra en ny 
dragning av Regulatorvägen och att bygga en vall mot 
Flemingsbergsskogens våtmarker. 
 
Med anledning av detta avstår vi från att delta i beslutet. 

 

 

 

Nujin Alacabek                 Britt Björneke              Niklas Bougt 
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Reservation

Ärende 25: Detaljplan för Solgård 1:1 m.fl. med anledning av

Tvärförbindelse Södertörn inom kommundelarna Flemingsberg,

Sjödalen och Fullersta – beslut om antagande

Nu när det här ärendet återkommer på grund av saknade bilagor i tidigare behandling
noterar vi att det för oss inte förändrar något i vår inställning. Då denna detaljplan skulle
direkt påverka de boende i området, trots att Tvärförbindelsens vägplan ännu inte vunnit
laga kraft yrkade vi avslag på detta ärende. Det finns inga juridiska krav på att ta den här
detaljplanen redan nu, vi hade kunnat vänta tills dess att vägplanen vunnit laga kraft och
därmed gjort livet enklare för de som bor där idag.

Vi reserverar oss mot dagens beslut att föreslå fullmäktige att anta detaljplanen.

Under behandlingen av ärendet inför kommunfullmäktige (där det återremitterades) har dock
fler frågor väckts, frågor om den juridiska grunden till att ta fram en detaljplan med enda
syfte att hantera buller från en planerad angränsande väg.

I samrådsredogörelsen har länsstyrelsen ifrågasatt detta förfarande och det visar tydligt på
att det här inte är något etablerat sätt att hantera bullerproblematik. Vid kommunstyrelsens
sammanträde passade vi på att ställa ytterligare frågor och fick bekräftat att förvaltningen
och trafikverket sett utmaningar i hur bullerfrågan ska hanteras. Vi uppfattar att förvaltningen
har gjort ett gediget arbete med att ta hjälp av juridisk expertis för att utreda saken. Den
valda lösningen med en detaljplan som upphäver byggrätt i ett område verkar utifrån det
vara rimlig att pröva. Vi vill dock poängtera att från vad som hittills framkommit är detta inte
på något sätt en beprövad metod och att det inte redovisats någon praxis i liknande fall att
luta sig mot.

När nya angrepssätt prövas för att lösa en situation är det brukligt att dessa prövas rättsligt
för att få en bedömning av dem och att på så sätt etablera praxis. Det vore därför inte
oväntat om antagandet av den här detaljplanen överklagas för att få en rättslig prövning.

Miljöpartiet de gröna

Anders Lönroth Anders Abel
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